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Protokół Nr XV /2015 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 29 grudnia 2015 r. 

 

XV Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

29 grudnia 2015 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1500, a zakończyły ok. godz. 1545. 

Ad. 1  

 Otwarcie XV Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego - Józef Blank, 

- Prezes Zarządu Biogal Sp. z o.o. - Andrzej Galiński,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego 

(lista - załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Katarzyna Ochocka z Gazety Nowomiejskiej, Grzegorz 

Podkomorzy z Tygodnika Internetowego. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 

15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecny był radny Henryk Rogoziński. Spóźniła się radna Ewa 

Dembek. 

Ad. 3 

 Wręczenie wyróżnienia dla firmy Biogal Sp. z o.o. 

Starosta, Wicestarosta i Przewodniczący Rady wręczyli p. Andrzejowi Galińskiemu – 

Prezesowi Zarządu Firmy „Biogal” Sp. z o.o. wyróżnienie z okazji zdobycia I nagrody w 

plebiscycie „Orły Polskiej Przedsiębiorczości” w kategorii Energetyka i Elektrotechnika. 
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Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Paweł Dreszler. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Dreszler wyraził zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad weszła radna Dembek. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 16 radnych. 

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 4). 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. Uwag nie było. 

Następnie zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 16 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XV Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wręczenie wyróżnienia dla firmy Biogal Sp. z o.o. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu. 

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/14/2014 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2015 – 2034 ze 

zmianami. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2014 w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. ze zmianami. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/33/99 Rady Powiatu 

Nowomiejskiego z dnia 12 kwietnia 1999 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

utworzenie Społecznej Straży Rybackiej na terenie powiatu nowomiejskiego oraz 

uchwalenia regulaminu w/w Straży. 

12. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

13. Sprawy różne. 

14. Zakończenie obrad XV Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XIV Sesji Rady Powiatu Jan Czapliński poinformował, że zapoznał się z 

protokołem. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. Radny wnioskował o jego 

przyjęcie bez odczytywania. 
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Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XIV/2015. 

Głosowało 16 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 8 do 

18 grudnia 2015 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 24, 27 listopada oraz 3 i 

10 grudnia 2015 r. (załącznik nr 5). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- władze powiatu uczestniczyły w licznych spotkania wigilijnych, 

- 14.12 – konferencja z udziałem Ryszarda Cecota i Wojciecha Stannego z Departamentu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich i Rolnictwa Urzędu Marszałkowskiego , wójtów i pracowników 

gmin; konferencja była poświęcona PROW na lata 2014 – 2020, a w szczególności możliwości 

pozyskania dofinansowania na remonty dróg, 

- 15.12 – Sesja Rady Gminy Kurzętnik, 

- 16.12 – spotkanie w Regionalnym Ośrodku Polityki Społecznej w sprawie dofinansowania 

wniosku na budowę hali sportowej przy Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Marcin Buliński powiedział, że tradycją stało się, że powiat wspiera 

poszkodowanych w pożarach. Radny złożył wniosek do Zarządu, aby przygotować 

wsparcie dla rodziny z Gwiździn, której budynek uległ spaleniu 23 grudnia. Ta rodzina 

spędziła Wigilię bez prądu i ogrzewania. 

Starosta zapytał o jaką rodzinę chodzi. 

Radny Buliński wyjaśnił, że chodzi o rodzinę p. /wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady 

Powiatu/.     

Starosta powiedział, że z jego informacji wynika, że spaleniu nie uległ cały budynek.  
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Radny Buliński poinformował, że częściowo spłonęło poddasze.    

Radna Dembek złożyła podziękowania w imieniu pogorzelców z Lipinek, którzy 

otrzymali pomoc finansową z powiatu. Radna poruszyła również temat barszczu 

Sosnowskiego. Dużo czyta się w mediach, że na terenie naszego powiatu również 

występuje ta niebezpieczna roślina. Radna dowiedziała się, że każdy Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej ma pulę środków na zwalczanie barszczu. 

Radna wnioskowała, aby już teraz zająć się tą sprawą i pozyskać dofinansowanie. Radna 

dodała również, że do tej pory nie otrzymała odpowiedzi na wniosek dotyczący problemu 

ruder i opuszczonych posesji.   

Radca Prawny Maciej Sikorski poinformował, że odpowiedź na wniosek jest 

przygotowywana i niebawem będzie przekazana. 

Burmistrz Miasta Józef Blank powiedział, że na dzisiejszej sesji Rady Miejskiej 

Przewodniczący Rady zadał pytanie dotyczące lądowiska dla helikoptera Lotniczego 

Pogotowia Ratunkowego. Samorząd miejski planuje w przyszłym roku inwestycje na 

stadionie MOSiR. W kwietniu 2013 r. Dyrektor Szpitala Powiatowego wystąpił z pismem 

dotyczącym lądowiska. Wcześniej odbyła się dyskusja na temat wyznaczenia miejsca do 

bezpiecznego lądowania helikopterów, również w porze nocnej. Była wówczas mowa o 

prywatnych gruntach przy cmentarzu komunalnym, jednakże właściciele tych gruntów nie 

wyrazili na to zgody. Warunkowo samorząd miejski wyraził zgodę na lądowania na 

stadionie MOSiR, ale zgoda dotyczyła tylko bocznego boiska. Taka informacja trafiła 

również do LPR oraz Komendanta Powiatowego PSP. Sporządzono mapkę terenu, gdzie 

zaznaczono trasy przelotu śmigłowca ratowniczego. Jednakże od tamtej pory śmigłowiec 

nigdy nie wylądował na bocznym boisku, tylko na płycie głównej. Burmistrz Miasta 

telefonicznie rozmawiał na ten temat z LPR. Wyjaśniono wówczas, że to straż pożarna 

zabezpiecza teren, oświetla i wskazuje miejsce gdzie ma wylądować śmigłowiec. W 

trakcie ostatniego lądowania nocnego, pilot śmigłowca wręcz zażądał, aby przygotować 

do lądowania płytę główną MOSiR. Burmistrz zastrzegł, że ani on ani zarządzający 

obiektem nie mają do tego uwag, bo życie ludzkie jest najważniejsze. Niemniej jednak 

musi ten temat poruszyć, bo służby miejskie są na etapie opracowywania dokumentacji na 

przebudowę boiska głównego, łącznie z bieżnią, trybunami itd. Inwestycja rozpocznie się 

w przyszłym roku, a więc śmigłowiec nie będzie mógł lądować na boisku głównym. Już 

dziś należy podjąć działania, aby problem rozwiązać i np. oświetlić boczne boisko, ustalić, 

że służby będą tam przygotowywać miejsce do lądowania. Z mapki, którą pierwotnie 



5 

 

zaakceptowało LPR wynika, że boisko to już wcześniej spełniało wymogi lądowiska. 

Burmistrz podsumował, że poruszył ten temat, ponieważ ma to znaczenie dla 

bezpieczeństwa ratowniczego dla mieszkańców.  

 

Ad. 9 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/14/2014 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2015 

– 2034 ze zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie poprosił o jego omówienie p. 

Skarbnik. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że po zmianach dochody powiatu 

zmniejszają się o 1 322 621 zł. Wynika to z braku sprzedaży mienia. P. Skarbnik dodała, że 

7 stycznia jest rozstrzygnięcie 10. przetargu na sprzedaż nieruchomości w Czachówkach. O 

taką samą kwotę zmniejsza się plan wydatków. Nie ma wykonania na zadaniu – budowa 

hali sportowej przy ZSZ w Kurzętniku. Ponadto, środki ze sprzedaży mienia miały być 

przeznaczone na inwestycje drogowe. Deficyt budżetu określony na początku roku nie 

zmienił się. W ciągu roku dokonano spłaty kredytu w wysokości 1 402 800 zł. W 

przedsięwzięciach doprecyzowano nazwę zadania inwestycyjnego – budowa hali 

sportowej. W umowie z Ministerstwem Sportu i Turystyki to zadanie nazwano – budowa  

sali gimnastycznej, a w naszych dokumentach widnieje nazwa – budowa hali sportowej. P. 

Skarbnik poinformowała, że w tej chwili zadanie nazywa się dokładnie: „Budowa hali 

sportowej wraz z zapleczem socjalnym oraz infrastrukturą techniczną przy Zespole Szkół 

Zawodowych w Kurzętniku (nazwa używana przez Ministerstwo Sportu i Turystyki w 

umowie o dofinansowanie – budowa sali gimnastycznej przy ZSZ w Kurzętniku) na łączną 

kwotę 3 700 tys. zł. Harmonogram finansowy na lata 2014 – 2017 przedstawia się 

następująco: 

- 2014 r. – 0,00 zł 

- 2015 r. – 133 537 zł 

- 2016 r. - 2 593 670 zł 

- 2017 r. - 972 763 zł. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XV/121/2015 (załącznik nr 6) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 10 
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 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2014 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. ze zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Skarbnik poinformowała, że do przedstawionej wcześniej informacji należy dodać, że 

zmiana w budżecie dotyczy m.in. środków dla policji. Kwota jaką przekazano na fundusz 

wsparcia policji z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu pojazdu dla Komendy 

Powiatowej Policji w wysokości 13 tys. zł, zostanie podzielona i przeznaczona na 

dofinansowanie zakupu pojazdu i wyposażenia dla Komendy. Kolejna zmiana w budżecie 

dotyczy projektu „COOL – Ciekawi, Odważni, Otwarci Licealiści” realizowanego przez 

Zespół Szkół w Nowym Mieście Lubawskim. Dokonuje się zmniejszenia, ponieważ nie 

wszystkie środki zostały wykorzystane. Z Urzędu Marszałkowskiego przesłano informację 

o niewykorzystaniu pełnej dotacji na organizację konferencji związanej ze znakowaniem 

turystycznym. Dokonano rozliczenia środków przeznaczanych na rodziny zastępcze, na 

pobyt dzieci w placówkach opiekuńczo-wychowawczych, na realizację porozumień między 

jednostkami samorządu terytorialnego. P. skarbnik podsumowała, że zmian w budżetach 

dokonywały praktycznie wszystkie jednostki organizacyjne.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XV/122/2015 (załącznik nr 7) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/33/99 Rady Powiatu 

Nowomiejskiego z dnia 12 kwietnia 1999 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

Społecznej Straży Rybackiej na terenie powiatu nowomiejskiego oraz uchwalenia 

regulaminu w/w Straży 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztof Puwalski poinformował, że 

Społeczna Straż Rybacka na terenie powiatu działa od 1999 r. Zaistniała konieczność 

dokonania zmian w regulaminie straży z uwagi na zmiany w prawie dotyczące 

postępowania w sprawie wykroczeń i przestępstw m. in. procedur odnośnie zatrzymania 

rzeczy, kierowania wniosków o ukaranie itp. Zmiany nastąpiły także jeżeli chodzi o 

współpracę z Państwową Strażą Rybacką, policją, innymi służbami. Stąd prośba 

Państwowej Straży Rybackiej w Olsztynie, która sprawuje nadzór nad społecznymi 

strażami, o dokonanie zmian w regulaminie. Do tej prośby przyłączył się Okręg PZW, 

który finansuje Społeczną Straż Rybacką. Zmiany w regulaminie były konsultowane z tymi 
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jednostkami oraz policją. Zmiany pozwolą strażnikom na dokonywanie czynności 

służbowych zgodnie z obowiązującymi przepisami. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XV/123/2015 (załącznik 

nr 8) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski i zapytania. 

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o pomoc udzielaną pogorzelcom, zaczyna się to 

rozrastać, ale trudno to uregulować jakimś regulaminem, który by określał komu i w jakiej 

kwocie przyznać pomoc. Jeżeli chodzi o sprawę likwidacji barszczu Sosnowskiego, w 

przypadku nieruchomości należących do powiatu, prowadzi się systematyczną wycinkę 

chwastu. Jeżeli chodzi o możliwość pozyskania wsparcia finansowego, wg. wiedzy starosty 

powiat nie może z takiej pomocy skorzystać. 

P. Puwalski potwierdził, że program WFOŚiGW jest skierowany wyłącznie do gmin i to 

tylko tych, które posiadają opracowane programy zwalczania barszczu Sosnowskiego. Z 

informacji jakie posiada p. Puwalski, w województwie warmińsko – mazurskim żaden 

samorząd nie skorzystał ze wsparcia.  

Starosta poinformował, że w sprawie lądowiska nie udzieli na razie odpowiedzi, ale pragnie 

podkreślić, że dwa, trzy miesiące temu potwierdzano lokalizację lądowiska dla helikoptera. 

Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Kazimierz Grzonkowski poinformował, że 

istotnie, potwierdzone było lądowisko na bocznym boisku, ale z uwagi na to, że wcześniej, 

niezależnie od ustaleń, śmigłowce lądowały na płycie głównej, tak też stało się podczas 

ostatniego lądowania.   

Ad. 13 

 Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Starosta poinformował, że wczoraj rada nadzorcza odwołała p. Jana Karwowskiego ze 

stanowiska Dyrektora Zarządu Spółki Szpital Powiatowy. Miało to bezpośredni związek z 

zawieraniem i wykonywaniem umów najmu, tak na terenie szpitala jak i w przychodni 

"Jesionka" w Lubawie. Zdaniem Rady Nadzorczej, Zgromadzenia Wspólników były one 

zawierane niekorzystnie dla naszej spółki. Ponadto, Rada kontrolując umowy dotyczące 

najmów, kończąc swój protokół, dostała do wglądu tylko te umowy, które Dyrektor jej 
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przekazał. Została jeszcze jedna umowa, która nie została udostępniona w czasie kontroli 

Rady Nadzorczej. Ta umowa ujrzała światło dzienne zdecydowanie później. 

Radna Dembek zapytała co dalej w tej sprawie, kto przejmie obowiązki dyrektora. 

Starosta odpowiedział, że do 31 grudnia 2015 r. obowiązki pełni Dyrektor Karwowski. 

Ad. 14 

Zakończenie obrad XV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XV Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     

 

           


